
Benvolgudes famílies,
 

Us  fem  arribar  aquesta  carta  perquè  creiem  necessari  informar-vos
adequadament i  transmetre-us els  motius del  nostre neguit  i  malestar.
Com segurament ja heu pogut saber pels mitjans de comunicació,  s’han
convocat diversos dies de vaga en escoles i instituts. El Departament
d’Educació ha anunciat canvis de normativa a nivell laboral, curricular,
de calendari, d’horari, etc. Tots aquests canvis se’ns han imposat sense
consens.  Creiem que tenim molt a dir perquè som nosaltres qui estem
treballant diàriament amb els vostres fills i filles, però, en canvi, no se’ns
ha ofert la possibilitat de participar de cap manera en aquestes decisions.

A l’Institut Antoni Pous i Argila, fa anys que seguim criteris de qualitat
tant pel que fa a la gestió com a nivell pedagògic. Per tant, sempre que
es  volen  proposar  canvis,  intentem  consensuar-los,  discutir-los,
reflexionar-hi i,  en  cas  que  s’apliquin,  fer-ne  una  valoració.  La
precipitació  i  unilateralitat  amb  què  el  Departament  d’Educació  està
anunciant tots aquests canvis, i l’abast que podrien arribar a tenir aquests
canvis en la realitat quotidiana de l’institut i en el futur de l’alumnat, va en
contra de la nostra manera de fer i la nostra manera d’entendre un
centre educatiu.  

Com que  creiem que  mereixeu estar  ben informats i  informades,  a
continuació  us  exposem  amb  més  detall  els  punts  que  fan  que  no
estiguem  d’acord  amb  la  majoria  de  mesures  que  ha  anunciat  el
Departament d’Educació:

 Creiem  que  l’opinió  dels  professionals és  essencial  per  al  bon
funcionament del  sistema educatiu.  Pensem que les decisions i  els
canvis  que es  produeixin  en  el  futur  han de ser  guiats  per  criteris
pedagògics  i  haurien  d’incloure  algun  tipus  de  participació  del
professorat.

 Estem  en  plena  preinscripció  d’ESO i  a  les  portes  de  la
preinscripció  de Batxillerat  Cicles Formatius,  i  és  ja  tard  per  a
poder informar bé famílies i alumnat sobre com serà el curs que ve,
ni quant a matèries ni quant a l’horari.

 Les propostes del Departament no reverteixen les retallades que es
van dur a terme ara fa ja més d’una dècada. Demanem que s’arribi a
la  inversió de com a mínim el 6% del PIB en educació tal com
indica  la  mateixa  Llei  d’Educació  de  Catalunya.  Això  conduiria,
entre altres coses, a la  reducció de les ràtios a l’aula per tal  de
poder oferir una educació de qualitat al nostre alumnat. 



 Apostem pel  desplegament  del  decret  d’escola  inclusiva amb  el
finançament necessari.

 Creiem  que  els  canvis  proposats  en  la  distribució  i  en  el  tipus
d’hores lectives (canvis de currículum) no van en la direcció que
resulta més beneficiosa per a la formació de l’alumnat .

 No  estem  d’acord  amb  l'avançament  del  calendari  lectiu. El
professorat  sempre s’ha incorporat el dia 1 de setembre, i el que
demanem és tenir un marge adequat per gestionar llistes d’espera,
matrícules  de  setembre,  confecció  de  grups,  traspàs  d’informació
entre els  equips docents,  organització  dels  espais,  desdoblaments,
materials  necessaris  per  a  una  bona  atenció  de  l’alumnat,  proves
extraordinàries de Batxillerat, etc.

 Convé un pacte d’estabilitat del professorat per reduir la precarietat
    i garantir la continuïtat i implicació del professorat en els seus centres.

 Defensem el  model  d’immersió lingüística  com a únic  model  de
cohesió i d’èxit. 

  
 Demanem  una oferta  pública  de  places  d’FP  suficient  i

proporcionada, i l’equiparació de tot el professorat d’FP.

 Volem un sistema educatiu que esdevingui un pilar de la societat, un
autèntic  mitjà  per  a  augmentar  el  grau d’igualtat  d’oportunitats
entre l’alumnat.

 Volem ajudar  a  fer  del  nostre  alumnat  persones  crítiques i  amb
capacitat de decidir i millorar la societat.

La finalitat última d’aquestes accions és aconseguir un ensenyament
públic de qualitat que repercuteixi en la millora educativa del nostre
alumnat.

L’educació és feina de tothom! 


